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В настоящее время наступил момент определенного исторического и теоретического перепутья, 
когда в науке появилась необходимость анализа понятий революции и антиреволюции, что опреде-
лило актуальность исследования феномена революции в контексте политических, философско-пра-
вовых учений русской интеллигенции конца XIX — начала XX в.

В результате установлено, что если российский материализм был теоретической основой осво-
бодительного движения в России начала XX в., то русский идеализм стал почвой для антиреволюци-
онной мобилизации общественного сознания, основанного на общечеловеческих ценностях. 
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At present, we are at some historical and theoretical crossroad, when the science requires analysis of the 
notions of revolution and anti-revolution, which has defi ned the acuteness of the revolution phenomenon 
research within the context of political, philosophy and legal theories of the Russian intellectuals of the end 
of the XIX to the beginning of the XX century.

As a result, it has been found that if the Russian materialism was the theoretical basis of the liberation 
movement in Russia in the beginning of the XX century, then the Russian idealism was the ground for anti-
revolutionary mobilization of the social conscious based on the common human values.
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